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INTERNATIONAL ELECTROTECHNICAL COMMISSION 

____________ 

 
CONTROLGEAR FOR ELECTRIC LIGHT SOURCES –  

SAFETY –  
 

Part 1: General requirements 
 

FOREWORD 
1) The International Electrotechnical Commission (IEC) is a worldwide organization for standardization comprising 

all national electrotechnical committees (IEC National Committees). The object of IEC is to promote international 
co-operation on all questions concerning standardization in the electrical and electronic fields. To this end and 
in addition to other activities, IEC publishes International Standards, Technical Specifications, Technical Reports, 
Publicly Available Specifications (PAS) and Guides (hereafter referred to as "IEC Publication(s)"). Their 
preparation is entrusted to technical committees; any IEC National Committee interested in the subject dealt with 
may participate in this preparatory work. International, governmental and non-governmental organizations liaising 
with the IEC also participate in this preparation. IEC collaborates closely with the International Organization for 
Standardization (ISO) in accordance with conditions determined by agreement between the two organizations. 

2) The formal decisions or agreements of IEC on technical matters express, as nearly as possible, an international 
consensus of opinion on the relevant subjects since each technical committee has representation from all 
interested IEC National Committees.  

3) IEC Publications have the form of recommendations for international use and are accepted by IEC National 
Committees in that sense. While all reasonable efforts are made to ensure that the technical content of IEC 
Publications is accurate, IEC cannot be held responsible for the way in which they are used or for any 
misinterpretation by any end user. 

4) In order to promote international uniformity, IEC National Committees undertake to apply IEC Publications 
transparently to the maximum extent possible in their national and regional publications. Any divergence between 
any IEC Publication and the corresponding national or regional publication shall be clearly indicated in the latter. 

5) IEC itself does not provide any attestation of conformity. Independent certification bodies provide conformity 
assessment services and, in some areas, access to IEC marks of conformity. IEC is not responsible for any 
services carried out by independent certification bodies. 

6) All users should ensure that they have the latest edition of this publication. 

7) No liability shall attach to IEC or its directors, employees, servants or agents including individual experts and 
members of its technical committees and IEC National Committees for any personal injury, property damage or 
other damage of any nature whatsoever, whether direct or indirect, or for costs (including legal fees) and 
expenses arising out of the publication, use of, or reliance upon, this IEC Publication or any other IEC 
Publications.  

8) Attention is drawn to the Normative references cited in this publication. Use of the referenced publications is 
indispensable for the correct application of this publication. 

9) IEC draws attention to the possibility that the implementation of this document may involve the use of (a) 
patent(s). IEC takes no position concerning the evidence, validity or applicability of any claimed patent rights in 
respect thereof. As of the date of publication of this document, IEC had not received notice of (a) patent(s), which 
may be required to implement this document. However, implementers are cautioned that this may not represent 
the latest information, which may be obtained from the patent database available at https://patents.iec. IEC shall 
not be held responsible for identifying any or all such patent rights. 

IEC 61347-1 has been prepared by subcommittee 34C: Auxiliaries for lamps, of IEC technical 
committee 34: Lighting. It is an International Standard. 

This fourth edition cancels and replaces the third edition published in 2015 and 
Amendment 1:2017. This edition constitutes a technical revision.  

This edition includes the following significant technical changes with respect to the previous 
edition: 

a) complete review of document structure, including but not limited to what is individually 
described under items b) to s); 

b) removal of requirements for electromagnetic controlgear; 
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c) addition of more specific requirements for control circuit insulation and corresponding 
marking; 

d) merging of thermal test requirements for transformers into a new Clause 16; 
e) clarification of specifications for the moisture resistance test; 
f) update of the normative reference to standards of the transformer series IEC 61558; 
g) correction of the normative reference for PCB testing with respect to flames and fire; 
h) update of further normative references where appropriate; 
i) allowance of an alternative DC electric strength test; 
j) addition of specific provisions for the use of bridging capacitors; 
k) update of fire hazard testing requirements; 
l) introduction of requirements for PELV applications; 
m) clearance distances now generally based on peak instead of RMS voltage values; 
n) introduction of a new type of protected emergency lighting controlgear; 
o) review and clarification of touch current and voltage requirements; 
p) clarification of the test sequence for independent controlgear with respect to the application 

of the IEC 60598 series versus the IEC 61347 series; 
q) introduction of reduced touch voltages and currents for interrupted DC voltage applications 

or pulse width modulation (PWM); 
r) changes concerning the recommendations for electric strength routine testing;  
s) merging of requirements for safety isolating controlgear from former Annex L into the main 

body of the document; 
t) introduction of Annex N intended to address touch current measurement; 
u) introduction of Annex O intended to provide information on document reorganization. 

The text of this International Standard is based on the following documents: 

Draft Report on voting 

34C/1596/FDIS 34C/1604/RVD 

 
Full information on the voting for its approval can be found in the report on voting indicated in 
the above table. 

The language used for the development of this International Standard is English. 

This document was drafted in accordance with ISO/IEC Directives, Part 2, and developed in 
accordance with ISO/IEC Directives, Part 1 and ISO/IEC Directives, IEC Supplement, available 
at www.iec.ch/members_experts/refdocs. The main document types developed by IEC are 
described in greater detail at www.iec.ch/publications. 

This document is to be used in conjunction with the appropriate part of the IEC 61347-2 series.  

NOTE In this document, the following print type is used: 

– compliance statements: in italic type. 

A list of all parts in the IEC 61347 series, published under the general title Controlgear for 
electric light sources – Safety, can be found on the IEC website. 

Future documents in this series will carry the new general title as cited above. Titles of existing 
documents in this series will be updated at the time of the next edition. 

https://www.iec.ch/members_experts/refdocs
https://www.iec.ch/publications
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The committee has decided that the contents of this document will remain unchanged until the 
stability date indicated on the IEC website under webstore.iec.ch in the data related to the 
specific document. At this date, the document will be  

• reconfirmed, 

• withdrawn, or 

• revised. 

 

IMPORTANT – The "colour inside" logo on the cover page of this document indicates 
that it contains colours which are considered to be useful for the correct understanding 
of its contents. Users should therefore print this document using a colour printer. 

 

  

https://webstore.iec.ch/?ref=menu
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INTRODUCTION 

This part of IEC 61347 provides a set of general and safety requirements and tests which are 
considered to be generally applicable to most types of controlgear for light sources and which 
can be called up as required by the different parts that make up the IEC 61347-2 series. This 
document is not a specification in itself for any type of controlgear, and its provisions apply only 
to particular types of controlgear, to the extent determined by the appropriate part of the 
IEC 61347-2 series. The various parts of the IEC 61347-2 series refer to the clauses of this 
document to the extent to which such a clause is applicable and the order in which the tests 
are performed; they also include additional requirements as necessary. The order in which the 
clauses of this document are numbered has no particular significance, as the order in which 
their provisions apply is determined for each type of controlgear by the appropriate part of the 
IEC 61347-2 series. All such parts of the IEC 61347-2 series do not contain references to each 
other. 

Where the requirements of any of the clauses of this part of IEC 61347 are referred to in the 
various parts that make up the IEC 61347-2 series by the phrase "IEC 61347-1, Clause N 
applies", this phrase will be interpreted as meaning that all the requirements of the clause in 
question of this document apply, except any which are clearly inapplicable to the particular type 
of controlgear for light sources covered by the part of the IEC 61347-2 series concerned. 

Performance requirements for controlgear for electric light sources are the subject of the 
appropriate performance standard, for example IEC 61047 and IEC 62384 as appropriate for 
the type of controlgear. 

Safety requirements ensure that electrical equipment constructed in accordance with these 
requirements does not endanger the safety of persons, domestic animals or property when 
properly installed and maintained and used in applications for which it was intended. 
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CONTROLGEAR FOR ELECTRIC LIGHT SOURCES –  
SAFETY –  

 
Part 1: General requirements 

 
 
 

1 Scope 

This part of IEC 61347 specifies general safety requirements for controlgear for electric light 
sources for use on DC supplies up to 1 500 V or AC supplies up to 1 000 V at 50 Hz or 60 Hz. 

NOTE 1 In the remainder of this document "light source" is used instead of "electric light source". 

This document is only applicable in conjunction with the relevant part(s) of the IEC 61347-2 
series. 

NOTE 2 As far as covered in the scope of the relevant part of the IEC 61347-2 series, this document is also 
applicable to controlgear used for electric sources producing optical radiation with the same technology used for 
purposes different than illumination and producing radiation other than visible spectrum. 

2 Normative references 

The following documents are referred to in the text in such a way that some or all of their content 
constitutes requirements of this document. For dated references, only the edition cited applies. 
For undated references, the latest edition of the referenced document (including any 
amendments) applies. 

IEC 60068-2-14:20091, Environmental testing – Part 2-14: Tests – Test N: Change of 
temperature 

IEC 60127 (all parts), Miniature fuses 

IEC 60317-0-1:2013, Specifications for particular types of winding wires – Part 0-1: General 
requirements – Enamelled round copper wire  
IEC 60317-0-1:2013/AMD1:2019  

IEC 60384-14:2023, Fixed capacitors for use in electronic equipment – Part 14: Sectional 
specification – Fixed capacitors for electromagnetic interference suppression and connection 
to the supply mains 

IEC 60598 (all parts), Luminaires 

IEC 60598-1:2020, Luminaires – Part 1: General requirements and tests 

IEC 60695-2-10:2021, Fire hazard testing – Part 2-10: Glowing/hot-wire based test methods – 
Glow-wire apparatus and common test procedure 

IEC 60695-2-11:2021, Fire hazard testing – Part 2-11: Glowing/hot-wire based test methods – 
Glow-wire flammability test method for end-products (GWEPT) 

___________ 
1 Withdrawn. 
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IEC 60695-11-5:2016, Fire hazard testing – Part 11-5: Test flames – Needle-flame test method 
– Apparatus, confirmatory test arrangement and guidance 

IEC 60691:2023, Thermal-links – Requirements and application guide 

IEC 60990:2016, Methods of measurement of touch current and protective conductor current 

IEC 61032:1997, Protection of persons and equipment by enclosures – Probes for verification 

IEC 61180:2016, High-voltage test techniques for low-voltage equipment – Definitions, test and 
procedure requirements, test equipment 

IEC 61189-2:2006, Test methods for electrical materials, printed boards and other 
interconnection structures and assemblies – Part 2: Test methods for materials for 
interconnection structures 

IEC 61249-2 (all parts), Materials for printed boards and other interconnecting structures – 
Part 2: Reinforced base materials, clad and unclad  

IEC 61558-1:2017, Safety of transformers, reactors, power supply units and combinations 
thereof – Part 1: General requirements and tests 

IEC 61558-2-1, Safety of transformers, reactors, power supply units and combinations thereof 
– Part 2-1: Particular requirements and tests for separating transformers and power supply units 
incorporating separating transformers for general applications 

IEC 61558-2-4, Safety of transformers, reactors, power supply units and combinations thereof 
– Part 2-4: Particular requirements and tests for isolating transformers and power supply units 
incorporating isolating transformers for general applications 

IEC 61558-2-6, Safety of transformers, reactors, power supply units and combinations thereof 
– Part 2-6: Particular requirements and tests for safety isolating transformers and power supply 
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COMMISSION ÉLECTROTECHNIQUE INTERNATIONALE 

____________ 

 
APPAREILLAGES DE COMMANDE 

POUR LES SOURCES DE LUMIÈRE ÉLECTRIQUES –  
SÉCURITÉ –  

 
Partie 1: Exigences générales 

 
AVANT-PROPOS 

1) La Commission Électrotechnique Internationale (IEC) est une organisation mondiale de normalisation composée 
de l'ensemble des comités électrotechniques nationaux (Comités nationaux de l'IEC). L'IEC a pour objet de 
favoriser la coopération internationale pour toutes les questions de normalisation dans les domaines de 
l'électricité et de l'électronique. À cet effet, l'IEC – entre autres activités – publie des Normes internationales, 
des Spécifications techniques, des Rapports techniques, des Spécifications accessibles au public (PAS) et des 
Guides (ci-après dénommés "Publication(s) de l'IEC"). Leur élaboration est confiée à des comités d'études, aux 
travaux desquels tout Comité national intéressé par le sujet traité peut participer. Les organisations 
internationales, gouvernementales et non gouvernementales, en liaison avec l'IEC, participent également aux 
travaux. L'IEC collabore étroitement avec l'Organisation Internationale de Normalisation (ISO), selon des 
conditions fixées par accord entre les deux organisations. 

2) Les décisions ou accords officiels de l'IEC concernant les questions techniques représentent, dans la mesure du 
possible, un accord international sur les sujets étudiés, étant donné que les Comités nationaux de l'IEC intéressés 
sont représentés dans chaque comité d'études. 

3) Les Publications de l'IEC se présentent sous la forme de recommandations internationales et sont agréées 
comme telles par les Comités nationaux de l'IEC. Tous les efforts raisonnables sont entrepris afin que l'IEC 
s'assure de l'exactitude du contenu technique de ses publications; l'IEC ne peut pas être tenue responsable de 
l'éventuelle mauvaise utilisation ou interprétation qui en est faite par un quelconque utilisateur final. 

4) Dans le but d'encourager l'uniformité internationale, les Comités nationaux de l'IEC s'engagent, dans toute la 
mesure possible, à appliquer de façon transparente les Publications de l'IEC dans leurs publications nationales 
et régionales. Toutes divergences entre toutes Publications de l'IEC et toutes publications nationales ou 
régionales correspondantes doivent être indiquées en termes clairs dans ces dernières. 

5) L'IEC elle-même ne fournit aucune attestation de conformité. Des organismes de certification indépendants 
fournissent des services d'évaluation de conformité et, dans certains secteurs, accèdent aux marques de 
conformité de l'IEC. L'IEC n'est responsable d'aucun des services effectués par les organismes de certification 
indépendants. 

6) Tous les utilisateurs doivent s'assurer qu'ils sont en possession de la dernière édition de cette publication. 

7) Aucune responsabilité ne doit être imputée à l'IEC, à ses administrateurs, employés, auxiliaires ou mandataires, 
y compris ses experts particuliers et les membres de ses comités d'études et des Comités nationaux de l'IEC, 
pour tout préjudice causé en cas de dommages corporels et matériels, ou de tout autre dommage de quelque 
nature que ce soit, directe ou indirecte, ou pour supporter les coûts (y compris les frais de justice) et les dépenses 
découlant de la publication ou de l'utilisation de cette Publication de l'IEC ou de toute autre Publication de l'IEC, 
ou au crédit qui lui est accordé. 

8) L'attention est attirée sur les références normatives citées dans cette publication. L'utilisation de publications 
référencées est obligatoire pour une application correcte de la présente publication. 

9) L'IEC attire l'attention sur le fait que la mise en application du présent document peut entraîner l'utilisation d'un 
ou de plusieurs brevets. L'IEC ne prend pas position quant à la preuve, à la validité et à l'applicabilité de tout 
droit de brevet revendiqué à cet égard. À la date de publication du présent document, l'IEC n'avait pas reçu 
notification qu'un ou plusieurs brevets pouvaient être nécessaires à sa mise en application. Toutefois, il y a lieu 
d'avertir les responsables de la mise en application du présent document que des informations plus récentes 
sont susceptibles de figurer dans la base de données de brevets, disponible à l'adresse https://patents.iec. L'IEC 
ne saurait être tenue pour responsable de ne pas avoir identifié de tels droits de brevets. 

L'IEC 61347-1 a été établie par le sous-comité 34C: Appareils auxiliaires pour lampes, du 
comité d'études 34 de l'IEC: Éclairage. Il s'agit d'une Norme internationale. 

Cette quatrième édition annule et remplace la troisième édition parue en 2015 et 
l'Amendement 1:2017. Cette édition constitue une révision technique. 
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Cette édition inclut les modifications techniques majeures suivantes par rapport à l'édition 
précédente: 

a) revue complète de la structure du document, notamment les points b) à s) ci-dessous; 
b) suppression des exigences relatives aux appareillages électromagnétiques; 
c) ajout d'exigences plus spécifiques pour l'isolation du circuit de commande et le marquage 

correspondant; 
d) fusion des exigences relatives aux essais thermiques des transformateurs dans un nouvel 

Article 16; 
e) clarification des spécifications pour l'essai de résistance à l'humidité; 
f) mise à jour des références normatives avec l'ajout de la série IEC 61558 relative aux 

transformateurs; 
g) correction de la référence normative pour les essais des cartes de circuits imprimés, 

notamment pour l'évaluation de la résistance aux flammes et au feu; 
h) mise à jour d'autres références normatives, le cas échéant; 
i) ajout d'une variante pour l'essai de rigidité électrique sous un courant continu; 
j) ajout de dispositions spécifiques au raccordement en pont de condensateurs; 
k) mise à jour des exigences d'essais relatifs aux risques du feu; 
l) ajout d'exigences pour les applications TBTP; 
m) les distances d'isolement sont désormais déterminées généralement à partir des tensions 

de crête et non des valeurs de tension efficace; 
n) ajout d'un nouveau type d'appareillage protégé pour l'éclairage de secours; 
o) examen et clarification des exigences relatives au courant et à la tension de contact; 
p) clarification de la séquence des essais pour les appareillages indépendants, selon la série 

IEC 60598 ou la série IEC 61347 appliquée; 
q) ajout de valeurs de tension et de courant de contact inférieures pour les tensions continues 

interrompues ou la modulation de largeur d'impulsions (MLI); 
r) modification des recommandations relatives aux essais individuels de série de rigidité 

électrique; 
s) fusion des exigences relatives aux appareillages de sécurité de l'ancienne Annexe L dans 

le corps du document; 
t) ajout de l'Annexe N afin de couvrir le mesurage des courants de contact; 
u) ajout de l'Annexe O afin de fournir des informations sur la réorganisation des documents. 

Le texte de cette Norme internationale est issu des documents suivants: 

Projet Rapport de vote 

34C/1596/FDIS 34C/1604/RVD 

 
Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant 
abouti à son approbation. 

La langue employée pour l'élaboration de cette Norme internationale est l'anglais. 

Ce document a été rédigé selon les Directives ISO/IEC, Partie 2, il a été développé selon les 
Directives ISO/IEC, Partie 1 et les Directives ISO/IEC, Supplément IEC, disponibles sous 
www.iec.ch/members_experts/refdocs. Les principaux types de documents développés par 
l'IEC sont décrits plus en détail sous www.iec.ch/publications. 
  

https://www.iec.ch/members_experts/refdocs
https://www.iec.ch/publications
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Le présent document doit être utilisé conjointement avec la partie appropriée de la série 
IEC 61347-2. 

NOTE Dans le présent document, les caractères d'imprimerie suivants sont utilisés: 

– déclarations de conformité: caractères italiques. 

Une liste de toutes les parties de la série IEC 61347, publiées sous le titre général 
Appareillages de commande pour les sources de lumière électriques – Sécurité, se trouve sur 
le site web de l'IEC. 

Les futurs documents de cette série porteront le nouveau titre général cité ci-dessus. Le titre 
des documents qui existent déjà dans cette série sera mis à jour lors de leur prochaine édition. 

Le comité a décidé que le contenu de ce document ne sera pas modifié avant la date de stabilité 
indiquée sur le site web de l'IEC sous webstore.iec.ch dans les données relatives au document 
recherché. À cette date, le document sera  

• reconduit, 

• supprimé, ou 

• révisé. 

 

IMPORTANT – Le logo "colour inside" qui se trouve sur la page de couverture de ce 
document indique qu'il contient des couleurs qui sont considérées comme utiles à une 
bonne compréhension de son contenu. Les utilisateurs devraient, par conséquent, 
imprimer ce document en utilisant une imprimante couleur. 

 

  

https://webstore.iec.ch/?ref=menu
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INTRODUCTION 

La présente partie de l'IEC 61347 fournit un ensemble d'exigences générales, d'exigences de 
sécurité et d'essais qui sont considérés comme applicables de manière générale à la plupart 
des types d'appareillages pour sources de lumière et qui peuvent être cités, le cas échéant, 
dans les différentes parties de la série IEC 61347-2. Le présent document ne constitue en soi 
par une spécification pour un type d'appareillage donné, et ses dispositions ne s'appliquent 
qu'à des types particuliers d'appareillages, dans la limite définie par la partie appropriée de la 
série IEC 61347-2. Les différentes parties de la série IEC 61347-2 font référence aux 
articles/paragraphes du présent document, dans les limites du domaine d'application de cet 
article/paragraphe et selon l'ordre dans lequel les essais sont réalisés; elles incluent également 
des exigences supplémentaires, si nécessaire. L'ordre de numérotation des 
articles/paragraphes du présent document n'a pas de signification particulière, car l'ordre dans 
lequel s'appliquent leurs dispositions est déterminé pour chaque type d'appareillage par la 
partie appropriée de la série IEC 61347-2. Toutes ces parties de la série IEC 61347-2 ne 
contiennent pas de références mutuelles. 

Lorsque les exigences de l'un des articles/paragraphes de la présente partie de l'IEC 61347 
sont citées dans les différentes parties de la série IEC 61347-2 par la phrase "L'Article N de 
l'IEC 61347-1 s'applique", cette phrase signifie que l'ensemble des exigences de cet 
article/paragraphe du présent document s'appliquent, à l'exception des exigences qui ne 
s'appliquent explicitement pas au type particulier d'appareillage pour sources de lumière 
couvert par la partie de la série IEC 61347-2 considérée. 

Les exigences de performances relatives aux appareillages pour sources de lumière électriques 
sont couvertes par la norme de performance appropriée, par exemple l'IEC 61047 et 
l'IEC 62384, selon le type d'appareillage considéré. 

Les exigences de sécurité permettent de s'assurer que les équipements électriques construits 
selon ces exigences ne présentent aucun danger pour les personnes, les animaux domestiques 
ou les biens, sous réserve que ces équipements soient correctement montés et entretenus et 
qu'ils soient utilisés pour les applications auxquelles ils sont destinés. 
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APPAREILLAGES DE COMMANDE  
POUR LES SOURCES DE LUMIÈRE ÉLECTRIQUES –  

SÉCURITÉ –  
 

Partie 1: Exigences générales 
 
 
 

1 Domaine d'application 

La présente partie de l'IEC 61347 spécifie les exigences de sécurité générales des 
appareillages pour sources de lumière électriques destinés à être utilisés avec des 
alimentations inférieures ou égales à 1 500 V en courant continu ou avec des alimentations 
inférieures ou égales à 1 000 V en courant alternatif à 50 Hz ou 60 Hz. 

NOTE 1 Dans le reste du présent document, le terme "source de lumière" est utilisé en lieu et place de "source de 
lumière électrique". 

Le présent document s'applique conjointement avec la ou les parties correspondantes de la 
série IEC 61347-2 seulement. 

NOTE 2 Dans les limites du domaine d'application de la partie considérée de l'IEC 61347-2, le présent document 
s'applique également aux appareillages utilisés avec des sources électriques qui produisent un rayonnement optique 
avec la même technologie, mais à d'autres fins que l'éclairage, et qui produisent des rayonnements autres que dans 
le domaine spectral visible. 

2 Références normatives 

Les documents suivants sont cités dans le texte de sorte qu'ils constituent, pour tout ou partie 
de leur contenu, des exigences du présent document. Pour les références datées, seule 
l'édition citée s'applique. Pour les références non datées, la dernière édition du document de 
référence s'applique (y compris les éventuels amendements). 

IEC 60068-2-14:20091, Essais d'environnement – Partie 2-14: Essais – Essai N: Variation de 
température 

IEC 60127 (toutes les parties), Coupe-circuit miniatures 

IEC 60317-0-1:2013, Spécifications pour types particuliers de fils de bobinage – Partie 0-1: 
Exigences générales – Fil de section circulaire en cuivre émaillé  
IEC 60317-0-1:2013/AMD1:2019 

IEC 60384-14:2023, Condensateurs fixes utilisés dans les équipements électroniques – 
Partie 14: Spécification intermédiaire – Condensateurs fixes pour la suppression des 
interférences électromagnétiques et la connexion au réseau d'alimentation 

IEC 60598 (toutes les parties), Luminaires 

IEC 60598-1:2020, Luminaires – Partie 1: Exigences générales et essais 

IEC 60695-2-10:2021, Essais relatifs aux risques du feu – Partie 2-10: Essais au fil 
incandescent/chauffant – Appareillage et méthode commune d'essai 

___________ 
1 Supprimée. 
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IEC 60695-2-11:2021, Essais relatifs aux risques du feu – Partie 2-11: Essais au fil 
incandescent/chauffant – Méthode d'essai d'inflammabilité pour produits finis (GWEPT) 

IEC 60695-11-5:2016, Essais relatifs aux risques du feu – Partie 11-5: Flammes d'essai – 
Méthode d'essai au brûleur-aiguille – Appareillage, dispositif d'essai de vérification et lignes 
directrices 

IEC 60691:2023, Protecteurs thermiques – Exigences et guide d'application 

IEC 60990:2016, Méthodes de mesure du courant de contact et du courant dans le conducteur 
de protection 

IEC 61032:1997, Protection des personnes et des matériels par les enveloppes – Calibres 
d'essai pour la vérification 

IEC 61180:2016, Techniques des essais à haute tension pour matériels à basse tension – 
Définitions, exigences et modalités relatives aux essais, matériel d'essai 

IEC 61189-2:2006, Test methods for electrical materials, printed boards and other 
interconnection structures and assemblies – Part 2: Test methods for materials for 
interconnection structures (disponible en anglais seulement) 

IEC 61249-2 (toutes les parties), Matériaux pour circuits imprimés et autres structures 
d'interconnexion – Partie 2: Matériaux de base renforcés plaqués et non plaqués 

IEC 61558-1:2017, Sécurité des transformateurs, bobines d'inductance, blocs d'alimentation et 
des combinaisons de ces éléments – Partie 1: Exigences générales et essais 

IEC 61558-2-1, Safety of transformers, reactors, power supply units and combinations thereof – 
Part 2-1: Particular requirements and tests for separating transformers and power supply units 
incorporating separating transformers for general applications (disponible en anglais 
seulement) 

IEC 61558-2-4, Safety of transformers, reactors, power supply units and combinations thereof – 
Part 2-4: Particular requirements and tests for isolating transformers and power supply units 
incorporating isolating transformers for general applications (disponible en anglais seulement) 

IEC 61558-2-6, Safety of transformers, reactors, power supply units and combinations thereof – 
Part 2-6: Particular requirements and tests for safety isolating transformers and power supply 
units incorporating safety isolating transformers for general applications (disponible en anglais 
seulement) 

IEC 61558-2-13, Sécurité des transformateurs, bobines d'inductance, blocs d'alimentation et 
combinaisons de ces éléments – Partie 2-13: Exigences particulières et essais pour les 
autotransformateurs et les blocs d'alimentation qui incorporent des autotransformateurs pour 
applications d'ordre général 

IEC 61558-2-16:2021, Sécurité des transformateurs, bobines d'inductance, blocs d'alimentation 
et combinaisons de ces éléments – Partie 2-16: Exigences particulières et essais pour les blocs 
d'alimentation à découpage et les transformateurs pour blocs d'alimentation à découpage pour 
applications d'ordre général 

IEC 61643-11:2011, Parafoudres basse tension – Partie 11: Parafoudres connectés aux 
systèmes basse tension – Exigences et méthodes d'essai 

IEC 62368-1:2023, Équipements des technologies de l'audio/vidéo, de l'information et de la 
communication – Partie 1: Exigences de sécurité 
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ISO 8820 (toutes les parties), Road vehicles – Fuse-links (disponible en anglais seulement) 

3 Termes et définitions 

Pour les besoins du présent document, les termes et définitions suivants s'appliquent. 

L'ISO et l'IEC tiennent à jour des bases de données terminologiques destinées à être utilisées 
en normalisation, consultables aux adresses suivantes: 

• IEC Electropedia: disponible à l'adresse https://www.electropedia.org/ 

• ISO Online browsing platform: disponible à l'adresse https://www.iso.org/obp 

3.1  
appareillage 
appareillage de commande 
<pour une source de lumière électrique> ensemble inséré entre l'alimentation électrique et au 
moins une source de lumière, qui permet d'alimenter la ou les sources de lumière avec sa ou 
ses tensions, courants ou puissances assignés, et qui peut comprendre un ou plusieurs 
composants distincts 

Note 1 à l'article: Un appareillage de commande peut comporter des moyens d'allumage et de gradation, de 
correction du facteur de puissance et de suppression des perturbations radioélectriques, ainsi que d'autres fonctions 
de commande. 

Note 2 à l'article: Un appareillage de commande peut être intégré partiellement ou totalement dans la source de 
lumière. 

Note 3 à l'article: Les termes anglais "control gear" et "controlgear" sont interchangeables. Les normes IEC utilisent 
couramment le terme anglais "controlgear". 

Note 4 à l'article: Dans le présent document, lorsque le sens est explicite, le terme "appareillage" est utilisé en lieu 
et place du terme complet "appareillage de commande pour source de lumière électrique". 

[SOURCE: IEC 60050-845:2020, 845-28-048, modifié – Le premier terme préférentiel est 
devenu un terme admis; "ou courant assigné" a été remplacé par ", courant ou puissance 
assignés"; la Note 2 à l'article existante a été supprimée et la Note 4 à l'article actuelle a été 
ajoutée.] 

3.2  
appareillage de commande à incorporer 
appareillage de commande conçu pour être intégré à un luminaire, une boîte, une enveloppe 
ou un objet analogue, qui n'est pas destiné à être monté en dehors d'un luminaire 

[SOURCE: IEC 60050-845:2020, 845-28-053, modifié – "appareillage de commande de lampe" 
a été remplacé par "appareillage de commande" et la Note 1 à l'article a été supprimée.] 

3.3  
appareillage de commande à incorporer avec isolation principale 
appareillage électronique à incorporer qui fournit une isolation principale entre les parties 
actives et toutes les parties de l'enveloppe (totale ou partielle) qui peuvent entrer en contact 
avec le boîtier du luminaire lorsque ces parties sont incorporées 

3.4  
appareillage de commande à incorporer avec double isolation 
appareillage de commande électronique à incorporer qui fournit une double isolation ou une 
isolation renforcée entre les parties actives dangereuses et toutes les parties de l'enveloppe 
(totale ou partielle) qui peuvent entrer en contact avec le boîtier du luminaire lorsque ces parties 
sont incorporées 

Note 1 à l'article: Un luminaire de Classe II sous enveloppe métallique est un exemple d'application possible de ce 
type d'appareillage. 

https://www.electropedia.org/
https://www.iso.org/obp
http://www.electropedia.org/iev/iev.nsf/display?openform&ievref=151-13-75



